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CONFORM CU ORIGINALUL

Parlamentul României 
Senat

ÎNTREBARE

Adresată: Doamnei Sorina PINTEA, Ministrul Sănătății

De către: Doamna Senator, Nicoleta Ramona DINU 

Circumscripția electorală: nr. 14, Constanța

Grupul Parlamentar USR
Ședința Senatului din data de: JZ, OL.

Obiectul întrebării: Necesitatea prevenirii infecțiilor asociate actelor medicale

Stimată Doamnă Ministru,

Situația existentă în prezent la Institutul de Pneumoftiziologie “Marius Nasta” din Capitală, unde s

au Înregistrat decese ale unor pacienți infectați cu bacteria acinetobacter, este o confirmare a celor 

pe care vi le-am prezentat în cuprinsul unei interpelări formulate în ședința Senatului din data de 

17.12.2018 având ca obiect “Asigurarea accesului bolnavilor la tratament adecvat" și anume faptul 

că “în domeniul sănătății, multe dintre măsurile importante au fost luate doar atunci când 

situațiile deosebite existente în sistem au fost acceptate ca fiind probleme majore, datorită 

impactului creat de prezentarea acestora în spațiul public”. Vă adresez această întrebare 

pornind de la afirmațiile făcute recent de către unui medic din cadrul Institutului de 

Pneumoftiziologie “Marius Nasta”, prin care a catalogat această unitate sanitară cu apelativul 

“closet zugrăvit”. Vă întreb doamna ministru, oare câte unități sanitare din țara noastră ar putea fi 

catalogate cu acest apelativ? Până când bolnavii din România vor mai fi nevoiți să se trateze în 

asemenea condiții? Este posibil să fie foarte dificil să dați un răspuns, în primul rând datorită faptului 

că ați fost și încă sunteți parte a acestui sistem.

Revenind la cazul Institutului de Pneumoftiziologie “Marius Nasta”și luând în considerare mai multe 

declarații făcute în spațiul public cu referire la acest subiect, vă rog să îmi răspundeți și la următoarele 

întrebări:



1) Considerați că în cazul de față Direcția de sănătate publică a municipiului București si-a 

îndeplinit în totalitate atribuțiunile specifice din domeniul supravegherii în sănătatea 

publică, îndeosebi în ceea ce privește controlul bolilor transmisibile?

2) Cum explicați faptul că și în prezent măsurile care se iau în cadrul multor unități sanitare 

din România pentru a împiedica răspândirea infecțiilor asociate actului medical se 

dovedesc a fi în mare parte ineficiente?

3) Aveți date care să susțină afirmația unor persoane din cadrul Institutului de 

Pneumoftiziologie “Marius Nasta”, precum că lipsa materialelor sanitare și a materialelor 

de dezinfecție și curățenie ar constitui cauza principală care a favorizat apariția infecțiilor 

în cauză?

4) Confirmați faptul că de multe ori controalele efectuate de către direcțiile de sănatate 

publică sunt anunțate, iar adevărul despre situația existentă în multe dintre unitățile 

sanitare este ascuns?

5) Care sunt obiectivele de investiții finalizate în ultimii 10 ani la Institutul de Pneumoftiziologie 

“Marius Nasta” și care sunt valoarea și sursele de finanțare a acestora?
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Senator, 

Dinu Nicoleta Ramona


